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Vragen m.b.t. SV Rapport Circulaire economie van de Randstedelijke Rekenkamer 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
BBB 1 In het coalitieakkoord van de provincie 

Utrecht 2023-2026 onder het kopje 10.2 
bullet 1 staat en ik quote: “Wij intensiveren 
onze inzet op circulaire samenleving door de 
hele organisatie en vergroten de ambtelijke 
capaciteit daarvoor”. In het rapport van de 
randstedelijke rekenkamer staat bij 2.2.2. 
“Provinciale beleidsvrijheid en toekomst” dat 
het IPO zich een aantal keer kritisch heeft 
uitgelaten naar het rijk met betrekking tot 
een ontoereikend budget. Maakt de 
gedeputeerde zich zorgen dat het vergroten 
van de ambtelijke capaciteit op de langere 
baan wordt geschoven? 

Nee, het college van GS maakt zich geen 
zorgen dat het vergroten van de ambtelijke 
capaciteit op de langere baan wordt 
geschoven. In het coalitieakkoord ‘Aan de 
Slag voor Utrecht’ is structureel budget 
gereserveerd voor de circulaire opgave. 
Speerpunt voor het college van GS is 
daarbij het investeren in de ambtelijke 
capaciteit, breed in de organisatie. Op dit 
moment worden de gesprekken gevoerd 
over het vormgeven van de functieprofielen 
voor het uitzetten van vacatures. 
Doelstelling is deze in Q4 2023 open te 
stellen en in Q1 2024 ingevuld te krijgen, 
voor zover de arbeidsmarkt dat toelaat. 

 2 Tevens in het zelfde kopje alleen dan bullet 
2 staat “we geven het goede voorbeeld met 
het maken van een materialenregister. BBB 
ziet nergens in de aanbevelingen van het 
rapport dat het maken van een 
materialenregister daar een onderdeel van 
is. Kan de gedeputeerde daar een reflectie 
op geven? 

Het college van GS wil met een 
materialenregister een volgende stap maken 
met inzichten verwerven rondom materialen, 
zoals met materiaalpaspoorten en 
grondstoffenmonitoring. Op verzoek van PS 
is het de afgelopen jaren veel gegaan over 
materialenpaspoorten. Zie SB Voortgang 
van het gebruik van materiaalpaspoorten in 
de organisatie (provincie-utrecht.nl).  
 
Dit raakt ook aan data en monitoring, waar 
de RRK nadrukkelijk aandacht voor vraagt. 
En wat ook recent nog onderwerp van 
gesprek was bij PS (zie motie juni de 
grondstoffenmonitoring). 

 3 Jaarlijks rapporteert GS over de voortgang 
van de activiteiten uit de uitvoeringsagenda. 
Specifiek voor het thema `Inkoop en 
bedrijfsvoering” streeft de provincie om een 
nulmeting uit te voeren. In de provincie 
Flevoland is deze nulmeting reeds in 2018 
uitgevoerd. Provincie Utrecht heeft in de 
uitvoeringsagenda van 2020 aan dat ze 
ernaar streeft een nulmeting uit te voeren. 
Tot het schrijven van het rapport is dat nog 
niet plaatsgevonden. Graag hoor ik van de 
gedeputeerde wat de reden is dat er nog 
geen nulmeting heeft plaatsgevonden. 

Daar is het afgelopen jaar verandering in 
gebracht door het aannemen van een 
medewerker specifiek voor circulair 
opdrachtgeven en inkopen. 
 
Inmiddels zijn er een aantal belangrijke 
eerste stappen gezet. 
1. Vanuit de inkoopafdeling is er een monitor 
gebouwd welke informatie verschaft over de 
toepassing van MVOI-onderwerpen per 
overeenkomst en per afdeling/domein. 
Circulariteit is daar onderdeel van. 
Dit naar aanleiding van het ondertekenen 
van het Manifest Maatschappelijk 
Verantwoord Opdrachtgeven en Inkopen. Dit 
ziet toe op monitoring bij aanbestedingen, 
maar nog niet op de invulling ervan tijdens 
het opdrachtgeverschap. (‘Hoe wordt 
invulling gegeven aan de uitvraag?’) 
2. Vanuit bedrijfsvoering is in kaart gebracht 
hoeveel afval we weggooien per maand, 
onderverdeeld in 5 categorieën. Dit heeft 
nog niet geleid tot aanpassingen van 
facilitaire inkopen.  
3. Er is een dashboard ontwikkeld voor 
duurzaam GWW, met onder andere 
materiaalinformatie over onze 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/20221122-Statenbrief-voortgang-van-het-gebruik-van-materiaalpaspoorten-in-de-organisatie.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/20221122-Statenbrief-voortgang-van-het-gebruik-van-materiaalpaspoorten-in-de-organisatie.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/20221122-Statenbrief-voortgang-van-het-gebruik-van-materiaalpaspoorten-in-de-organisatie.pdf
https://www.pianoo.nl/sites/default/files/media/documents/2023-06/Manifest%20Maatschapplijk%20Verantwoord%20Opdrachtgeven%20en%20Inkopen%202022-2025-V2.pdf
https://www.pianoo.nl/sites/default/files/media/documents/2023-06/Manifest%20Maatschapplijk%20Verantwoord%20Opdrachtgeven%20en%20Inkopen%202022-2025-V2.pdf
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infrastructurele assets. Dit heeft nog niet 
geleid tot aanpassingen van 
mobiliteitsinkopen. 

FVD 4 Bij aanbeveling 1 onder punt e wordt gesteld 
dat GS dient aan te geven op welke wijze 
nieuw beleid anticipeert op het inzetten van 
dwingende maatregelen, omdat dit door 
Europa en het Rijk is aangekondigd. 
Akkoord gaan met deze aanbeveling doet 
vermoeden dat elk nieuw beleid gebruik 
dient te maken van dwingende maatregelen. 
Is deze conclusie juist? Zo ja, waarom moet 
elk nieuw beleid gebruik maken van 
dwingende maatregelen? RRK of GS? 

RRK: Deze aanbeveling is gericht op het 
bevorderen van een duidelijke 
informatievoorziening van GS aan PS. Wij 
bevelen aan dat GS bij een toelichting op 
nieuw beleid expliciet aangeven of en op 
welke wijze het een voorbereiding betreft op 
inzet van dwingende maatregelen die 
Europa en het Rijk beogen. Deze 
aanbeveling beoogt dus niet dat bij elk 
nieuw beleid gebruik gemaakt dient te 
worden van dwingende maatregelen. 
 
GS: Het college van GS interpreteert deze 
aanbeveling inderdaad als advies om bij de 
ontwikkeling van toekomstig beleid te 
anticiperen op aangekondigde dwingende 
maatregelen die worden ontwikkeld in 
Brussel en Den Haag.  
 
Daarnaast benadrukt de meest recente 
nationale Integrale Circulaire Economie 
Rapportage (ICER 2023), opgesteld door 
het PBL op verzoek van het Kabinet, dat we 
de doelstellingen in 2050 niet gaan halen 
zonder meer in te zetten op dwingende 
maatregelen. 

 5 Klopt het dat alle onderdelen onder 
aanbeveling 1 (dus a t/m g) even belangrijk 
zijn? Kortom, de impact van circulaire 
beleidskeuzes op ondernemers onder punt g 
weegt even zwaar als aansluiting op 
landelijke opgaven onder punt d? RRK 

RRK: De Rekenkamer acht elk onderdeel (a 
t/m g) relevant en laat een weging over aan 
de politieke oordeelsvorming door PS.  

 6 Aanbeveling 3 spreekt over het zorgen voor 
een 'wenkend perspectief'. In de rapportage 
staat deze term ook 2x, maar zonder 
toelichting. In de reactie van GS wordt 
gesteld dat 'een wenkend perspectief' 
onderdeel zal zijn van de 
middellangetermijnstrategie. Wat is in het 
geval van een circulaire transitie een 
voorbeeld van een 'wenkend perspectief'? 
RRK of GS? 

RRK: De Rekenkamer bedoelt met een 
‘wenkend perspectief’ dat voor de betrokken 
beleidsdomeinen een beeld geschetst wordt 
waarin duidelijke aanknopingspunten en 
gezamenlijke belangen en doelen tussen 
circulaire economie en het betreffende 
beleidsdomein geschetst worden, zodat het 
aantrekkelijker wordt om het beleidsdomein 
te verknopen met de circulaire transitie. 
 
GS: Het college van GS beschouwt de 
beleidsvisie Circulaire Samenleving 2050 als 
een wenkend perspectief voor de lange 
termijn. Zoals afgesproken in het SV 
Beleidsvisie Circulaire Samenleving 2050, 
werken we deze visie, en daarmee het 
geschetste perspectief voor 2050, uit in een 
middellange termijnstrategie.  

 7 In de rapportage staat dat er in de provincie 
Utrecht 6 fte beschikbaar is specifiek voor 
beleid circulaire economie (pagina 18). Wat 
zijn de functietitels van deze 6 fte? Wat is de 
toekomstvisie voor het aantal fte in dit team 
per jaar (2024-2025-2026)? GS 

De genoemde 6 fte zijn beschikbaar voor de 
concernopgave circulaire samenleving, 
waarmee wordt gewerkt aan meerjarendoel 
9.7.2 uit de provinciale doelenboom.  
Dit team bestaat uit: 

1. Ambtelijk opdrachtgever 
concernopgave Circulaire 
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Samenleving (Opgavemanager) 
(0,4fte) 

2. Ambtelijk opdrachtnemer 
concernopgave Circulaire 
Samenleving (Programmamanager) 
(1fte) 

3. Strateeg Circulaire Samenleving 
(1fte) 

4. Transitiemedewerker Circulaire 
Samenleving (3fte) 

De toekomstvisie voor het aantal fte in dit 
team per jaar voor 2024-2025-2026 is om dit 
constant te houden. Geen groei en geen 
krimp. De daadwerkelijke realisatie van 
inbedding van circulariteit in de organisatie 
gebeurt immers in de rest van de 
organisatie.  Voor het college van GS wordt 
dit punt bereikt op het moment dat 
circulariteit invulling krijgt in alle 
programma’s van de organisatie, waarna de 
opgave zal landen bij de verschillende 
beleids- en meerjarendoelen in de 
programmabegroting. Wij zien een 
ontwikkeling voor ons waarin de komende 
jaren continue nieuwe circulaire indicatoren 
kunnen worden opgenomen bij herijking van 
beleid, en in het verlengde daarvan herijking 
van de programmabegroting. 
 
Wel wil het college van GS, conform het 
coalitieakkoord en de aanbevelingen van de 
RRK, de ambtelijke capaciteit door de hele 
organisatie intensiveren voor het behalen 
van de circulaire doelstellingen. Zie ook de 
beantwoording van vraag 1 van de fractie 
BBB. 

 8 In de rapportage wordt verscheidene keren 
opgemerkt dat in de provincie Utrecht 
draagvlak een uitdaging is. Waar blijkt uit 
dat draagvlak een uitdaging is? Waarom is 
er geen sprake van draakvlak volgens de 
onderzoekers? RRK 

RRK: In onze bevindingen 110 en 120 is 
toegelicht dat uit het Evaluatierapport 
Uitvoeringsagenda Circulaire Samenleving 
2021-2023 en uit interviews die de RRK 
heeft gehouden met de ambtelijke 
organisatie, blijkt dat circulariteit niet binnen 
alle afdelingen evenveel prioriteit krijgt en er 
gewerkt moet worden aan organisatiebrede 
kennisontwikkeling en bewustwording. 

GroenLinks 9 Wordt het onderzoek door Circularities 
"Aanbevelingen 
middellangetermijnstrategie" ook 
meegenomen bij het opstellen van de 
middellange termijn strategie? 

Ja 

 10 Kan de samenwerking met EBU nu al 
worden opgepakt (deelconclusie 8, p.14)? 

De samenwerking met de EBU op het 
onderwerp circulariteit wordt op dit moment 
opgepakt. De EBU heeft gezamenlijk een 
actieagenda voor de regio opgesteld. Een 
van de oproepen aan het Rijk is om 
gezamenlijk op te trekken in het versterken 
van de circulaire bouweconomie. Met het 
programma Digitalisering van de Circulaire 
Bouweconomie (DiGiC) wordt daar concreet 
uitvoering aan gegeven. De rol van de EBU 
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is om dit innovatieprogramma actief onder 
de aandacht te brengen bij Rijk en EU om 
hiervoor aanvullende middelen te verkrijgen. 

SGP 11 De conclusies/aanbevelingen vanuit het 
onderzoek zijn helder. Om circulaire te zijn 
in 2050 moet er nog veel werk worden 
verzet. 
Hoe gaat het college invulling geven aan 
deze 6 aanbevelingen en welke acties wil zij 
op korte termijn inzetten? 

De aanbevelingen van de RRK zijn gericht 
aan Provinciale Staten.  
 
Aanbeveling 1 betreft een opdracht om 
e.e.a. duidelijk aan te geven wanneer als 
nieuw of herzien circulaire 
samenlevingsbeleid aan u voorgelegd.  

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, zullen wij de gevraagde 
informatie opnemen in de 
betreffende stukken die u tzt 
toekomen. 

 
Aanbeveling 2 betreft het opnemen van 
twee zaken in de actualisatie van de 
Uitvoeringsagenda.  

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, zullen wij de gevraagde 
informatie opnemen in de 
betreffende stukken die u tzt 
toekomen. 

 
Aanbeveling 3 verzoekt om in alle 
beleidsdomeinen meer urgentie te creëren, 
en om - onder leiding van het opgaveteam - 
de circulaire doelen daadwerkelijk te 
integreren in het beleid en de werkpraktijk. 
Zorg daarbij ook voor een wenkend 
perspectief.  
Draag GS op om u over circa een jaar te 
informeren over de stappen die daartoe zijn 
gezet en de resultaten die zijn behaald. 

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, doen wij u in Q1 2024 
een voorstel hoe wij invulling 
kunnen geven aan deze 
aanbeveling.   

 
Aanbeveling 4 verzoekt GS om bij het 
formuleren van nieuw beleid voor andere 
beleidsvelden dan circulaire samenleving 
(bijvoorbeeld voor Wonen of de 
Energietransitie) aandacht te (blijven) 
besteden aan: a. De raakvlakken met de 
circulaire transitie, en  
b. Het toelichten van de mogelijke impact 
van de gemaakte beleidskeuzes voor de 
circulaire transitie, andere 
(transitie)opgaven, medeoverheden, 
ondernemers en inwoners 

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, doen wij u in Q1 2024 
een voorstel hoe wij invulling 
kunnen geven aan deze 
aanbeveling.   
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Aanbeveling 5 verzoekt GS om de 
monitoring van de circulaire samenleving 
verder te ontwikkelen, gericht op het 
vergroten van inzicht in de mate waarin de 
provinciale doelen gerealiseerd worden. 
Draag GS op om in het eerstvolgende  
evaluatierapport toe te lichten of het beleid 
werkt zoals voorzien en hoe de 
gepresenteerde resultaten zich  
daartoe verhouden. 

o Dit advies is in lijn met eerdere 
moties van PS. Aan monitoring 
wordt zodoende momenteel al op 
veel verschillende niveaus en 
vlakken onderzoek gedaan en 
stappen gezet. Landelijk, met het 
IPO en regionaal. Zowel op 
monitoring van grondstoffen als op 
monitoring van de voortgang van de 
transitie.  

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, zullen we deze trajecten 
ook voor onze provincie nader 
uitwerken en u daarvan op de 
hoogte houden.  

 
Aanbeveling 6 verzoekt GS te onderzoeken 
welke actoren (nog) meer betrokken kunnen 
worden in de beleidsuitvoering ten einde de 
impact van het provinciale circulaire-
samenlevingsbeleid te vergroten. Vraag GS 
daarbij aan te geven wat daarvoor nodig is  
in tijd, middelen en capaciteit 

o Indien u deze aanbeveling 
overneemt, doen wij u in Q1 2024 
een voorstel voor de benodigde tijd, 
middelen en capaciteit om aan deze 
aanbeveling invulling te geven.   

 12 Hoe wil het college PS actief informeren 
over de voortgang van de uitvoering van de 
6 aanbevelingen en het realiseren van de 
doelen voor 2030 en 2050 in het algemeen? 

Wij informeren PS over de voortgang van de 
circulaire transitie in de organisatie via de 
periodieke evaluatie van de uitvoering van 
het beleid Circulaire Samenleving. Indien u 
alle 6 de aanbevelingen overneemt, zullen 
wij de voortgang van de uitvoering hiervan 
meenemen in ons evaluatieproces. 
Tevens is de middellange termijnstrategie in 
ontwikkeling die eveneens zal bijdragen aan 
inzicht van mogelijkheden en voortgang. 

PvdA 13 PU gebruikt de term circulaire samenleving, 
waar het rijk en veel andere provincies de 
term circulaire economie gebruiken. Wat is 
volgens GS anders/extra door het circulaire 
samenleving te noemen, en wat betekent 
dat voor onze inzet? 

Circulariteit dient ingebed te worden in alle 
onderdelen van de samenleving, niet enkel 
in economie. De benaming helpt daarbij. 
Ook andere organisaties erkennen dit en zij 
denken ook na over de benaming. Bij enkele 
organisaties zoals natuur en milieufederaties 
wordt ook gesproken over circulaire 
samenleving.  
 
Voor de inzet betekent dit dat er bij 
economie aandacht is voor circulaire 
economie. Daarbij wordt ingezet op het 
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vergroten van de omvang van circulair 
ondernemerschap. Door de bekendheid te 
vergroten, de ontwikkelingen te monitoren 
en door barrières weg te halen. Specifieke 
aandacht gaat uit naar het weghalen van 
financiële barrières om circulair 
ondernemerschap te bekostigen. 
 
En daarnaast is er een concernopgaveteam, 
waarbij aandacht is voor inbedding van de 
circulariteit in de gehele organisatie.  

 14 Welk deel van onze eigen aanbestedingen 
gaat al helemaal uit van circulair 
grondstoffengebruik? Wat is er nodig om 
onze eigen aanbesteding volledig 
gebaseerd te laten zijn op circulair 
grondstoffengebruik? 

100% circulair is helaas nog niet voor alles 
mogelijk. Circulair is wel een onderdeel van 
MVOI (Maatschappelijk Verantwoord 
Opdrachtgeven en Inkopen) en is daarmee 
een van de criteria, die bij alle 
aanbestedingen boven de € 50.000 wordt 
meegenomen, zoals bij meubilair, bij 
zonnepanelen en zelfs bij de zoutstrooiers. 
 
Om onze eigen aanbesteding volledig 
gebaseerd te laten zijn op circulair 
grondstoffengebruik zal ten eerste 
circulariteit een verplicht criteria moeten zijn. 
Nu is circulariteit een van de zes thema’s 
van het manifest die gekozen kunnen 
worden.  
 
Dan is er nog de discussie over wat dan 
circulair is. De R-ladder1 bestaat namelijk uit 
9 treden. We streven naar zo hoog mogelijk 
op de R-ladder, maar in principe valt ook 
recycling al onder circulariteit. In de uitvraag 
zou dan ook meegenomen moeten worden 
dat hoger op de R-ladder een betere 
beoordeling oplevert.    
 
1pagina 5 aanbevelingen middellange 
termijnstrategie: Ambtelijke Oplegger bij 
Aanbevelingen voor middellange termijnstrategie 
circulaire samenleving provincie Utrecht (provincie-
utrecht.nl) (agendapunt 15) 

 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Aanbevelingen-middelange-termijnstrategie.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Aanbevelingen-middelange-termijnstrategie.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Aanbevelingen-middelange-termijnstrategie.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Aanbevelingen-middelange-termijnstrategie.pdf

